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Vragen van het lid Azough
(GroenLinks) aan de staatssecretaris
van Justitie over een mogelijke
miljoenenclaim wegens een te hoge
legesheffing. (Ingezonden 1 oktober
2009)

1
Kent u het bericht1 dat advocaten
verwachten dat Turkse migranten
succesvol te veel betaalde leges
zullen terugvorderen van de
Nederlandse overheid na een
uitspraak van het Europese Hof van
Justitie?

2
Bent u het met de geciteerde
advocaat eens dat de volgens het
Europese Hof te veel betaalde leges
moeten worden terugbetaald? Kunt u
aangeven om welk bedrag het naar
verwachting zal gaan?

3
Kunt u inmiddels aangeven welke
gevolgen de consequente
interpretatie van het
Associatieverdrag, dat als
uitgangspunt formuleert dat Turkse
onderdanen aan geen andere
verplichtingen onderworpen kunnen
worden dan destijds golden, verder
nog zal kunnen hebben?

1 De Telegraaf, 24 september 2009:
«Miljoenenclaim na te hoge leges Turkse
migrant».

Antwoord

Antwoord van staatssecretaris
Albayrak (Justitie) (ontvangen
25 november 2009) Zie ook
Aanhangsel Handelingen,
vergaderjaar 2009–2010, nr. 439

1
Ja.

2
Zoals ik in mijn brief van 3 november
20091 aan uw Kamer heb meegedeeld
zal de Immigratie- en
Naturalisatiedienst in zaken die op de
datum van genoemde uitspraak
(17 september 2009) nog niet in
rechte onaantastbaar zijn geworden
een nieuw besluit nemen ten aanzien
van de leges. Teveel betaalde leges
worden ambtshalve gerestitueerd. De
kosten hiervoor worden geraamd op
circa € 250.000.

3
In de hiervoor genoemde brief ben ik
tevens ingegaan op de bevindingen
van onderzoekers van het
Wetenschappelijk Onderzoek- en
Documentatiecentrum (WODC) ten
aanzien van het vreemdelingenrecht
en -beleid ten tijde van de
inwerkingtreding van het
Associatierecht met Turkije. Deze
bevindingen zijn vooral tentatief en
zien met name op een mogelijke niet
toegestane verslechtering ten
opzichte van de situatie ten tijde van
de inwerkingtreding. De aannames

met betrekking tot mogelijke strijd
met de standstill-bepalingen in het
Associatierecht zijn tot dusver
(behalve voor een deel op het punt
van de legesheffing) niet bevestigd
door jurisprudentie van het Hof van
Justitie van de EG of de Afdeling
bestuursrechtspraak van de Raad van
State. Gelet hierop zie ik thans geen
reden om het huidige beleid aan te
passen.

1 Brief d.d. 3 november 2009 met kenmerk
DDS 5617444.
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